
OBČASNÍK MĚSTSKÉHO OBVODU
POLANKA NAD ODROU

   Vážení spoluobčané, milí čtenáři Polanského zpravodaje,
před několika týdny jsme vstoupili do nového roku. V prvé řadě mi 
proto dovolte, abych Vám do něj popřál za sebe i své spolupracovníky 
hodně štěstí, zdraví a pohody v osobním i pracovním životě. 
Ohlédnu-li se za uplynulým rokem očima starosty naší obce, musím 
konstatovat, že jej považuji za hektický, ale úspěšný. Povedlo se do-
končit velké investiční záměry, jako byla kanalizace nebo síť chodníků, 
uspěli jsme v dotačních programech, díky nimž jsme mohli  zateplit 
školní budovy nebo zahájit ozelenění hřbitova a zbyly nám síly i na ře-
šení oprav či havarijních situací, kterým jsme museli čelit. Snažili jsme 
se nezapomenout ani na přípravu koncepce dalšího rozvoje naší obce 
a věcná atmosféra na pracovních jednáních zastupitelstva k této otázce 
byla příslibem, že připravované záměry budou kvalitní a s potřebnou 
podporou.
  Rozvoj Polanky samozřejmě nezajišťují jen investice nebo opravy  
z veřejných prostředků. Naše obec vzkvétá i díky úsilí, s jakým se vět-
šina Polančanů věnuje zvelebování svých domovů i jejich okolí. Ob-
rovský respekt a uznání si také zaslouží řada našich spoluobčanů, kteří  
zajišťují chod různých oddílů a spolků, organizují plesy, koncerty, cesty přes pohádkové a strašidelné lesy, promítá-
ní kina či divadelní představení, pořádají besídky, turnaje, dětské dny, pálení čarodějnic, výstavy, zájezdy a mnoho 
dalších a dalších akcí.
   Jsem proto přesvědčen, že ani v letošním roce nezůstaneme pozadu. Dokončíme již rozpracované akce z minulých 
let a víme, že část připravených návrhů, plánů a představ můžeme realizovat na základě schváleného rozpočtu. Osud 
dalších sice zatím bude záležet na dostupnosti zdrojů mimo rozpočet Polanky nad Odrou, ale věřím, že můžeme uspět  
i zde. Nepochybuji ani o dalším bohatém společenském, kulturním a sportovním dění, k němuž určitě výrazně 
přispěje i chystané znovuotevření rekonstruovaného Dělnického domu. 
  Zdá se mi, že je poměrně dost důvodů, proč se před sebe dívat s optimismem a přál bych nám všem, abychom na 
konci roku mohli konstatovat, že toto očekávání bylo naplněno.   

Pavel Bochnia - starosta
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lešení a návoz materiálu - mateřská škola

Rozpočet příjmů a výdajů na rok 2014
Zastupitelstvo Polanky nad Odrou na svém prosincovém jednání jednomyslně schválilo rozpočet na rok 2014 ve výši 36 561 000 Kč. Rozpočet je 
vyrovnaný a slouží především k pokrytí běžných výdajů spojených s chodem našeho městského obvodu. Základní přehled jednotlivých položek 
rozpočtu 2014 je uveden v následující tabulce. Detailní rozpočet a komentář podle účetní osnovy je uveden na internetových stránkách Polanky 
nad Odrou.
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Rada na 78. zasedání dne 13.11.2013  mimo jiné:
• Projednala návrh rozpočtu SMO – městského obvodu Polanka nad 

Odrou na rok 2014 v členění příjmů a výdajů dle platné rozpočtové 

skladby včetně připojených komentářů a návrh rozpočtového výhle-

du SMO – městského obvodu Polanka nad Odrou na období 2015 

- 2017

• Souhlasila s uzavřením mandátní smlouvy na výkon autorského do-

zoru projektanta a výkon koordinátora BOZP při realizaci projektu 

„Ozelenění hřbitova v Polance nad Odrou“ se společností Technopro-

jekt, a.s., za cenu nejvýše přípustnou 47.840 Kč bez DPH .

• Souhlasila s uzavřením mandátní smlouvy na výkon technického do-

zoru nad realizací projektu „Ozelenění hřbitova v Polance nad Od-

rou“ s Ing.Petrem Šířinou za cenu nejvýše přípustnou 35 000 Kč

Rada na 79. zasedání dne 20.11.2013  mimo jiné:
• Souhlasila s uzavřením darovací smlouvy se společností OZO Os-

trava s.r.o., se sídlem Frýdecká 680/444, Ostrava,  kdy předmětem 

smlouvy  je peněžitý dar ve výši 138 600,- Kč účelově vázaný k vy-

budování, rozšíření či opravě stání pro umístění kontejnerů na sepa-

rovaný odpad v Polance n.O.

Rada na 80. zasedání dne 27.11.2013  mimo jiné:
• Rozhodla vyzvat k podání nabídek dodavatele na veřejnou zakázku 

malého rozsahu, realizace stavby s názvem „Stavební úpravy šatny  

a hygienického zařízení ZŠ H. Salichové“.

Rada na 81. zasedání dne 4.12.2013  mimo jiné:
• Vzala na vědomí protokol o přezkoumání hospodaření SMO – měst-

ského obvodu Polanka nad Odrou k 30.9.2013 firmou TOP AUDI-

TING, s.r.o., Koliště 1965/13a, Brno, a to bez připomínek – nebyly 

zjištěny závady v hospodaření městského obvodu Polanky nad Od-

rou.

• Vzala na vědomí Výroční zprávu Základní školy Heleny Salichové 

Ostrava – Polanka nad Odrou za školní rok 2012 – 2013, předloženou 

ředitelem školy panem RNDr. Josefem Teperem.

• Jmenovala na návrh velitele JSDH Ostrava – Polanka nad Odrou 

nové členy zásahové jednotky s platností od 1.1. 2014, a to pana  

Libora Antese a pana Jaroslava Planku.

• Rozhodla  o výběru nejvhodnější nabídky a uzavření smlouvy na re-

alizaci veřejné zakázky s názvem „Stavební úpravy šatny a hygienic-

kého zařízení ZŠ H. Salichové“ se společností  V. D. Stav – Ostrava 

s.r.o.  za cenu nejvýše přípustnou 704.406,36 Kč s DPH .
• Rozhodla vyzvat k podání nabídek dodavatele na veřejnou zakázku 

malého rozsahu s názvem „Obnova vozového parku“ - vozidlo pro 

zajišťování údržby městského obvodu.

Rada na 82. zasedání dne 18.12.2013  mimo jiné:
• Rozhodla o pronájmu nebytových prostor ve vlastnictví SMO, svěře-

ných městskému obvodu Polanka nad Odrou, o celkové výměře 93,20 

m2 na adrese: 1. května 545, Ostrava-Polanka nad Odrou, nájemci: 

MUDr. Klára Höferová se sídlem K Vydralinám 114/5, Ostrava-Po-

lanka nad Odrou, a to od 1.4.2014 za účelem provozování ordinace 

praktického lékaře a o uzavření nájemní smlouvy.

• Rozhodla o výběru nejvhodnější nabídky a uzavření kupní smlouvy 

ve věci veřejné zakázky s názvem „Obnova vozového parku“, se spo-

lečností AUTO Heller s.r.o., za cenu nejvýše přípustnou 772.826 Kč 

s DPH a zároveň rozhodla o uzavření smlouvy o odkupu stávajícího 

vozu KIA.

Zastupitelstvo na svém 17. zasedání dne 11.12.2013 mimo 
jiné:

• Schválilo předložený návrh vyrovnaného rozpočtu SMO  -  městské-

ho obvodu Polanka nad Odrou na rok 2014 ve výši 36 561 tis. Kč 

• Schválilo předložený návrh rozpočtového výhledu SMO -  městského 

obvodu Polanky nad Odrou na období 2015 – 2017.

• Rozhodlo o poskytnutí finanční dotace z rozpočtu SMO - městské-

ho obvodu Polanky nad Odrou na rok 2014 občanskému sdruže-

ní:  Retrostar o.s.,  za účelem zajištění promítání filmů v roce 2014  

v podnajatém prostoru – budově místního kina č.p. 333, ul. Janovská, 

Polanka nad Odrou, a to ve  výši 60.000,- Kč.

Z.S.

Finanční  dotace a dary pro rok 2014
Pro rok 2014 Zastupitelstvo městského obvodu Polanky nad Odrou od-
souhlasilo ve svém rozpočtu finanční krytí pro poskytnutí finančních 
darů a dotací pro sportovní, kulturní a jiné organizace. 
Finanční dar nebo dotace může být poskytnuta jen na základě odůvod-
něné žádosti s uvedením konkrétního účelu. 
Příjem žádosti je stanoven k 30.4.2014 na SMO - ÚMOb Polanka nad 
Odrou. V žádosti uveďte údaje, vyplývající ze  Zásad pro rozdělová-
ní dotací pro tělovýchovnou a ostatní činnost (název organizace, IČO, 
jmenný seznam registrovaných  členů do 18-ti let k 31.12. předešlého 
roku vč. data narození, výkaz zisku a ztrát, který je přílohou daňových 

přiznání za předcházející rok, stručný popis plánovaných aktivit v da-
ném roce, čestné prohlášení, kterým organizace potvrzuje správnost 
předložených údajů).
O poskytnutí či neposkytnutí finančních darů do 20 tis. Kč rozhoduje 
rada městského obvodu, o poskytnutí dotací rozhoduje zastupitelstvo 
městského obvodu.
Znění zásad je k dispozici na ÚMOb Polanka nad Odrou. Jakékoliv 
dotazy k uvedenému Vám budou poskytnuty na t.č. 599425101. 

Za správnost: Svobodová Z.
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DŮLEŽITÁ TELEFONNÍ ČÍSLA

INFORMACE CESTUJÍCÍM

█  Ukončení výměny jízdenek MHD 28. 2. 2014
Končí možnost výměny 15minutových a 24hodinových jízdenek plat-
ných v roce 2013.

Více informací naleznete na www.dpo.cz
Dopravní podnik Ostrava a.s. si vyhrazuje právo změn plánovaných výluk.
Děkujeme za pochopení.

Poplatky ze psů
Místní poplatek ze psů je splatný do 31.03.2014. Poplatek lze uhradit  
v pokladně našeho úřadu v Polance nad Odrou každé pondělí a středu:
07:30 – 11.15 hod.
12:15 – 17:00 hod.
Je také možné uhradit poplatek bezhotovostně 
na účet číslo:
1649327379/0800, var. symbol 1341, za který 
dopíšete číslo popisné vašeho domu.                                                                                      

 K.R.                                                                                                     

Upozornění  pro občany!!!
Odbor sociální, organizační, školství a kultury ÚMOb Ostrava – Polanka nad Odrou oznamuje občanům Polanky nad Odrou, že od 1. 1. 2014 bude 
vykonávat sociálně právní ochranu dětí pro Polanku nad Odrou Úřad městského obvodu Poruba, ul. Generála Sochora 6013/2.
V plném rozsahu bude v Polance nad Odrou nadále zajišťována práce kurátora pro dospělé, sociální práce pro seniory, terénní sociální práce  
a poradenská  činnost.                                                                                                                                                                                              H.Š.

Myslí te  s i ,  že podnikání  není  pro vás? 
Možná vás přesvědčíme o opaku!

„Podnikání může být pro ženy skvělým způsobem, jak překonat součas-
nou špatnou situaci na trhu práce, postavit se na vlastní nohy, odpoutat 
se od vůle zaměstnavatelů, sladit rodinný a pracovní život a splnit si své 
sny,“ říká Klára Tidrichová z občanského sdružení Rovnovážka. 
Projekt „Podnikám, slaďuju…sama sobě šéfuju“ přináší ženám z Mo-
ravskoslezského kraje výbornou příležitost, jak s podnikáním začít 
nebo své stávající podnikání dále rozvíjet. Přináší zážitkový kurz pod-
nikání, vedený špičkovými lektory z praxe, dále individuální vedení  
a poradenství (mentorink, koučink), možnost získat investora pro svůj 
podnikatelský záměr a mnoho dalšího.
V letošním roce se tento velmi úspěšný projekt uzavírá. Poslední kurzy 
budou zahájeny v březnu 2014 a budou probíhat v Ostravě. Přihlaste se 
již nyní na stránkách www.zahajenipodnikani.cz. 
Projekt zastřešují partneři: PROFICIO, o.s., Koučink akademie, s.r.o., 
Rovnovážka, o.s. a Agentura pro regionální rozvoj, a.s. Projekt je finan-
cován z prostředků ESF prostřednictvím Operačního programu Lidské 
zdroje a zaměstnanost a státního rozpočtu ČR a díky tomu jsou pro Vás 
veškeré aktivity zdarma!
Kontaktujte nás: Hana Proroková, 
tel.: 730 153 707, e-mail: info@zahajenipodnikani
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Poslední „Vítání občánků“ roku 2013 pro-
běhlo v obřadní síni naší radnice 7.prosince. 
Slavnostního obřadu přivítání mezi občany 
Polanky nad Odrou se zúčastnilo celkem 
pět miminek, za hojné podpory rodinných 
příslušníků. K příjemné atmosféře přispěly 
svým vystoupením děti z mateřské školky  
a žáci ze základní umělecké školy. Rodičům 
ještě jednou blahopřejeme a děťátkům pře-
jeme hodně zdraví, štěstí a lásky.                                                                                                                 

Z.S.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ

V únoru oslaví svá krásná jubilea:
Kavalová Jaroslava 93 let   
Pietruszková Anna 91 let
Krakovská Marie 80 let
Vengrinová Veronika 70 let
Neuwirth Štěpán 70 let
Gattnarová Jiřina 70 let

V březnu oslaví svá krásná jubilea:
Bílá Jaroslava 92 let
Rusek Josef 91 let
Holaňová Jiřina 90 let
Nováková Rozália 85 let
Kubica Vratislav 85 let

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme !
Jména oslavenců v této společenské rubrice 
zveřejňujeme bez jejich předchozího souhla-
su. Pokud si jubilanti následujících měsíců 
zveřejnění nepřejí, je tento požadavek nut-
no uplatnit u redakční rady nebo zaslat na  
adresu úřadu nejpozději do uzávěrky příští-
ho zpravodaje. Pokud takto neučiní, bude 
bráno, že s uveřejněním souhlasí. Jelikož  
v informačním systému evidence obyvatel 
nelze zjistit, jaké tituly či vědecké hodnosti 
občan získal, uvádíme zde pouze jméno a pří-
jmení oslavence.

Balnar Radomír 80 let
Pavlíčková Jaroslava 80 let
Ščotková Libuše 80 let
Davidová Jaruška 80 let
Starečková Miluše 80 let
Němec Jan 75 let
Planková Jiřina 75 let
Augustin Oldřich 75 let
Michálková Božena 75 let
Bujnoch Zdeněk 70 let
Bronczek Josef 70 let
Karlíčková Šárka 70 let
Marečková Jana 70 let
Kozelská Svetlana 70 let

V měsíci listopadu 2013 se narodili:
Jiří Stiller

Aneta Cimalová
Elizabeth Anne Neuwirthová

Matyáš Bräuer
Sofie Machová

V měsíci prosinci 2013 se narodila
Amálie Rusková

Rodičům blahopřejeme 
a děťátkům přejeme 

hodně zdraví, štěstí a lásky.

Městská policie zve i v novém roce na bezplatný kurz pro veřejnost
Městská policie Ostrava zve na další z řady bezplatných kurzů pro ve-
řejnost, které pořádá v rámci projektu Bezpečnější Ostrava. Koná se ve 
středu 26. února 2014 od 16:00 hodin na ul. Hlubinské 6 v Moravské 
Ostravě. 
Únorové téma setkání s občany bude zaměřeno na prevenci a ochra-
nu před podvodným jednáním spojeným s nabídkou zboží nebo slu-
žeb. Hovořit se bude o podomních prodejcích, prodeji a nabídce zboží  
a služeb na ulici, přes internet nebo prostřednictvím telefonních operá-
torů. Účastníci kurzu se dozví, jak se takovému jednání bránit, a kam 
se obrátit o pomoc, pokud k podvodu již dojde. 

Samozřejmě nebude chybět oblíbená sebeobrana a i tentokrát bude při-
praven dětský koutek pro děti účastníků kurzu. 
Připomínáme, že je vhodné si s sebou přinést sportovní oblečení  
(pro výuku sebeobrany), popř. volnější obuv na přezutí a hygienické 
potřeby (možnost využití sprchy po sebeobraně). Sportovní obuv není 
třeba, výuka základů sebeobrany probíhá v tělocvičně na žíněnkách.
Bližší informace rádi poskytneme na tel. 599 414 165, 950 739 407 
nebo prostřednictvím elektronické pošty na adrese 
info@mpostrava.cz.
Není potřeba se předem na kurz přihlašovat.
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Chcete získat pocit užitečnosti? Chcete smysluplně trávit volný čas? 
Odpověděli jste na obě otázky kladně? Potom neváhejte a staňte se 
dobrovolníkem ve střediscích Slezské diakonie SILOE Ostrava nebo 
DUHOVÝ DŮM Ostrava. 
Společně se seniory či lidmi s mentálním, tělesným nebo kombinova-
ným postižením si můžete povídat, chodit na procházky, výtvarně tvořit 
a mnoho dalšího. Záleží na tom, co Vás baví a co můžete nabídnout. 
Dobrovolníci nevykonávají rutinní práci, ale vnášejí do našich služeb 
nový rozměr, vždy něco kreativního, milého a osobitého. 
Přihlásit se může každý - starší 15 let - kdo chce pomoci těm, kteří to 
potřebují. Dobrovolnictví je skvělou příležitostí také pro studenty prak-
ticky si ověřit znalosti a získat dovednosti, které jim mohou usnadnit 
budoucí profesní uplatnění. 
V případě zájmu nás prosím kontaktujte na: tel. 731 130 175,  
d.c@slezskadiakonie.cz nebo osobně: Rolnická 55, Ostrava-Nová Ves 
(zpravidla úterky 12.30 - 14.30 hod). Těšíme se na spolupráci s Vámi.

Mgr. Petra Šuláková
koordinátor dobrovolníků

Slezská diakonie hledá dobrovolníky

RADOSTNÝ ADVENT A MIKULÁŠ V POLANCE NAD ODROU 
Na sklonku minulého roku klub rodičů a přátel završil rok 2013 dvěma 
akcemi.
První proběhla v listopadu ve spolupráci se ZŠ a v rámci ADVENTNÍ-
HO ZASTAVENÍ při ní dospělí a děti vyráběli v prostorách školy nejen 
spoustu vánočních ozdob a přáníček, ale nově také i adventní věnce. 
Výroba věnců byla ve škole po delší době obnovena a bude-li o tuto 
akci v budoucnu zájem, klub rodičů ji může znovu zorganizovat.     
Druhá akce, již tradiční prosincová MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA, se z 
důvodu zahájené stavební rekonstrukce Dělnického domu konala také 
ve škole, kde Mikuláš společně s anděly a čerty nadělil všem hodným 
dětem sladké nadílky. Některým nejmenším při pohledu na obřího tem-
ného čerta ukápla ze strachu i nějaká ta slzička, ale naštěstí je ochra-
ňoval nejeden hodný anděl a vykouzlil u nich následně úsměv na tváři. 
Pár nebojácných dětí také nahlas do mikrofonu zarecitovalo básničku 
nebo zazpívalo i písničku a za svou odvahu si zasloužilo další miku-
lášský balíček. 
Fotogalerii zážitků z těchto akcí můžete shlédnout na www http://klu-
brodicupolanka.rajce.idnes.cz/ a ostatní informace o klubu na http://
www.klubrodicupolanka.estranky.cz/

Klub rodičů děkuje Kulturní, školské a sportovní komisi při ÚMOb 
Polanka nad Odrou a házenkářskému oddílu DTJ Polanka za finanční 
podporu Mikulášské nadílky. Dále děkujeme všem spoluorganizáto-
rům, kteří na této akci spolupracovali, zejména zaměstnancům školy za 
poskytnutí prostoru a osobní pomoci pro konání akcí, Gabriele Kotalo-
vé a Lence Samkové za dodání chvojí a ozdobného materiálu na výrobu 
adventních věnců, Ing. Janě Honové za osobní pomoc při těchto akcích 
a v neposlední řadě všem přátelům a bývalým členům klubu, kteří i 
přes to, že svou činnost v klubu rodičů již ukončili, nadále nezištně 
pomáhají.                                                                                             

Do nového roku 2014 přejeme všem našim příznivcům 
hodně štěstí, zdraví,

spoustu věcí, co vás baví,
dobrých přátel vždycky dost
i hodně důvodů pro radost. 

Ing. Simona Kozarová
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ŽIJÍ MEZI NÁMI
Jste-li jako já na světě už nějakou tu řádku let, dobře víte, že dosáhnout 
jakéhokoli mistrovství bývá především výsledkem dlouhodobého snaže-
ní a cílevědomé píle. Přesto se může stát, že nemáte ani tušení, v čem 
jste mistr a náhoda ho ve vás přesto najde. Nevíte, o co jde? Tak čtěte 
dál o tom, jak se z napsání domácího úkolu nakonec stal zatím životní 
příběh jednoho mladého Polančana, Daniela Korčáka, který zvítězil se 
svým dopisem adresovaným středoevropské řece Odře ve 42. ročníku 
Mezinárodní soutěže v psaní dopisů, kterou každoročně vyhlašuje Svě-
tová poštovní unie. 

Odra mne donesla až do Švýcarska
Tak Dane, jak to vlastně všechno začalo?
„Loni jsem chodil do deváté třídy naší školy a paní učitelka Kuchařová 
nám dala úkol. Napsat slohovou práci a já si z několika témat vybral 
psaní dopisu, proč je voda drahocenná. Napsat dopis je v pohodě, ale 
komu? Proč ne rovnou vodě, napadlo mě a proč ne vodě řeky Odry, 
když mi teče kousek od domu? Tak jsem si s ní povídal o tom, jak se 
rodí, jak žije dál a bylo hotovo. Ještě pár úprav s paní učitelkou a tečka. 
Snažil jsem se, protože každá dobrá známka se hodí před přijímačkami 
na střední. Dostal jsem jedna mínus, neboť mne zradila gramatika, ale  
i tak fajn a vše jsem pustil z hlavy.“
Zatím příhoda zcela obyčejná. Kdy došlo k obratu?
„Za pár dní mi paní učitelka řekla, že slohovku poslala do nějaké sou-
těže, kterou pořádala Česka pošta. Nevěnoval jsem tomu pozornost, 
zajímaly mne zkoušky na střední a konec sezóny v házené. O to víc 
mne překvapilo, když mi ve škole řekli, že moje práce v rámci naší 
republiky vyhrála a dále ji posílají na nějakou světovou soutěž. Tam se 
určitě ztratí, říkal jsem si, a i kdyby, svoje už udělala a při vyřazování 
našeho ročníku ve škole mi gratuloval dokonce ředitel české pošty.“
  Slohovka si ale dál šla svou cestou světem…
 „Začaly prázdniny, pohoda, sluníčko, na střední školu mne přijali a já 
na práci úplně zapomněl. Vždyť jsem měl v srpnu soustředění s háze-
nou a důležité letní nabíráni kondičky. Pak to ale začalo. Rodiče mi řek-
li, že dostali informace o tom, že slohovka zabodovala i v mezinárodní 
soutěži. Moc jsem tomu nevěřil, ale zájem tisku a televize o můj dopis 

Odře, mě přesvědčil, že je to fakt pravda. A odměna? Účast na světové 
konferenci pošt ve Švýcarském Bernu, kde mi mají předat cenu!“
Tak to je obrat! Zažil jste něco podobného?
„Pořad mi to nedocházelo, vždyť jsem jen napsal dopis, nic víc, přece 
nejsem žádný spisovatel. Jo, mít takový úspěch v házené to by bylo 
něco. Přiznám se, že bych ho bral raději, neboť jsem netušil, co mne 
čeká. Ale v listopadu jsme už já a táta letěli, můj první let v životě. 
Nádhera. Švýcarsko, Alpy, překrásné město, milí lidi a vše takové jiné, 
takové pohodové. Přijeti na české ambasádě panem velvyslancem, pro-
hlídka Bernu a slavnostní večeře s českým diplomatem panem Mar-
tinem Bulánkem. Generální ředitel pošt mne uvítal ve své kanceláří  
a já jsem prezentoval svou slohovou práci před zaplněným sálem hosty  
z celého světa.“
Nebyl jste nervózní?
„Bodejť ne. Byl jsem nesvůj, ale zároveň hrdý, že jsem mohl zviditel-
nit naši Polanku a řeku. Dostal jsem diplom, medaile a navštívil hoke-
jové utkání Bernských medvědů. Hlavně jsem si však odvezl uznání  
a krásné zážitky z pobytu v téhle nádherné zemi. V prosinci mne  
u nás na obecním úřadě v Polance přijali členové obecní rady v čele  
s panem starostou Bochniou a poděkovali mi za reprezentaci naší obce. 
Tak tahle slohovka za jedna mínus se opravdu povedla, díky Tobě, vodo 
řeky Odry.“ 

Ptal se F. Huml
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A zase hurá na polanský hokej!
Lední hokej, v našich českých podmínkách to fenomén příštích dnů, 
kdy se budou konat ZOH v Soči, provázel sportovní dění v Polance 
dlouhých čtyřicet roků, aby ve druhé polovině sedmdesátých let zanik-
nul. I když je letošní zima na zamrzlé vodní plochy skoupá, ledy se tady 
přece jen hnuly a na obzoru nám už svítá nová kapitola této nejrychlejší 
kolektivní hry na světě. Vraťme se však s pamětníky ke zrodu hokeje 
v naší obci.
Bylo to v polovině let třicátých, samozřejmě minulého století. Na So-
kolské louce vedle Polančice, kde nyní stojí Sokolovna, tenisový kurt  
a zbytek plochy využívaný pro různé další sportovní a kulturní aktivity, 
vzniklo kluziště. Tehdy ho připomínalo jen vzdáleně. Nad nízoučkými, 
snad třicet „cenťáků vysokými“ mantinely visely na do hřiště nakloně-
ných železných sloupech plechové svítilny, v nichž občas ve větru za-
vrzala objímka rozbité žárovky. Tak na tu dobu polanského hokejového 
pravěku vzpomínají pamětníci, dlužno dodat, že už jich není mnoho.
„Na dědině se ke sportu uměl postavit kdejaký kluk. V létě se hrál 
fotbal, volejbal nebo házená (v té době ta česká, pozn. autora), no  
a v zimě hokej“, vzpomíná Jaroslav Šolc a dodává: „ Byli jsme napojeni 
na Zámecký rybník, ale připravit podmínky pro hru nešlo zdaleka leh-
ce. Večer jsme led shrabali a do rána nám uplaval. Jindy napadlo přes 
den půl metru sněhu a my museli večer před zápasem hrabat znovu“. 
„Hrálo se ve fotbalových dresech, rukavice kožené pracovní, chrániče 
holení z papundeklu“, přidává další postřehy z historie Antonín Vozník 
a současně tím připomíná, že hokej se hrál pod hlavičkou tehdejšího 
fotbalového klubu SK Polanka. Mužstvo bylo účastníkem krajského 
přeboru a na zápasy chodily i dvě stovky fanoušků. „Když jsme zapnuli 
světla ze zdroje v domě obchodníka pana Dubiny, tak polovina baráků 
v okolí byla potmě“, usmívají se oba pamětníci a vykládají na stůl další 
trumfy. První hokejový výbor tvořili pánové Emil Konečný, Ervín Woj-
nar, Ludvík Staněk a Vratislav Martínek.
Po válce se hokejová Polanka opět přihlásila ke slovu a Poruba, Svinov, 
Stará Bělá či Klímkovice se stali tradičními soupeři. „ Ve zlatých pade-
sátých letech hráli muži dokonce ve finále tehdejšího slavného Kotaso-
va poháru. Ale to už se situace rychle měnila, přírodní kluziště mizela 
a platit nájmy umělých ledových ploch nebylo z finančního hlediska 
jednoduché, přestože dotace na činnost existovaly,“ připojují další ka-
mínky do letité mozaiky. „Na přírodním ledě už se moc hrát nedalo, 
navíc nám Místní národní výbor nepovolil postavit na Polančici splav 
k napouštění vody“.

Přesto „jela karavana dál“. Sehnaly se nové vyšší mantinely s oblouky 
v rozích kluziště oproti těm původním hranatým. „Když přišla mírná 
obleva, led v rohu, kterým z rybníka protékala na kluziště voda, pras-
kal, propadal se a muselo se to „zašalovat“ lavičkou nebo fošnami. Mi-
strák se však dohrál. Často zhaslo některé ze světel nad hrací plochou 
a to byla chvíle pro „Dolu Žídka“, který s bruslemi na nohou, vyšplhal 
po dvojáku žebříku k poruše a zručně ji odstranil“.
Kluziště bylo využíváno nejen pro mistrovská, resp. pohárová nebo 
přátelská utkání mužů, dorostenců a žáků, stalo se také vyhledávaným 
místem pro setkání mladé generace při veřejném bruslení pod občas 
zhasnutými světly. „Ve staré, dřevem a zdivem slepované boudě, kde 
se přezouvalo a na „pecku“ vařil správce pan Staněk čaj, se ti prochlad-
lejší ohřáli a zase hurá spěchali vytvořit z bruslících dlouhého hada“, 
vrací se do svého mládí Vlastimil Vozník.
Na počátku sedmdesátých let, kdy už se delší dobu všechna družstva 
připravovala na sezony a většinu z nich odehrála na umělých plochách 
Kotasova stadionu, Ledňáčku nebo dokonce v Opavě, měl přijít dal-
ší vrchol polanské hokejové historie. Mužstvo vyhrálo svou skupinu 
krajského přeboru I. třídy a v baráži o postup do oblastního přeboru 
po překonání Tršic stálo před rozhodujícím dvojzápasem s Kravařemi. 
„Na opavském zimáku jsme jejich tým posílený o vyřazené mladíky 
ze Slezanu Opava dokázali porazit 2:1 a v domácí odvetě nám stačila 
k postupu remiza“, sahá do paměti Antonín Návrat. Všechno bylo při-
praveno k velkému triumfu. K utkání na vítkovický Ledňáček mužstvo 
s mnoha fanoušky vezl poprvé na tak krátkou vzdálenost přeplněný 
autobus, v restauraci „U Dluhošů“ čekal na „vítěze“ pan Figala se svou 
kapelou, kdekdo měl na druhý den v zaměstnání nahlášenou dovole-
nou. „Přestože soupeř přijel bez opavských posil a my jsme šli brzy po 
začátku do vedení, nakonec jsme dostali šestku a jeli domů jak zprás-
kaní psi“, přiznává Antonín Návrat. 
Ještě čtyři další ročníky odehrálo mužstvo Polanky v krajském přeboru 
I. třídy, aby na podzim v roce 1977 přišel čas zlomu. Ze zápisu výbo-
rové schůze dne 23. listopadu vzešel onen smrtící ortel: „ Z důvodu 
nedostatku finančních prostředků na úhradu pronájmu ledové plochy  
k tréninkovým hodinám a utkáním, jakož i k nákupu potřebné hokejové 
výzbroje a výstroje, navrhuje se odvolat družstvo mužů z KP I. třídy a 
tým dorostenců z městského přeboru. Členy družstev uvolnit pro okolní 
oddíly dle jejich zájmu. V soutěži ponechat jen družstvo žáků a zajistit 
mu podmínky pro činnost podle finančních možností.“ Konec?!

Foto z archivu rok ?: 
Zleva nahoře: 
Václav Neuwirth
Ladislav Král
Jiří Neuwirth
Vratislav Martínek
Bedřich Bartoš
Adolf Klapuch
Jan Bartoš
Adolf Žídek
Dole zleva: 
Zdeněk Berger
Vladislav Homola
Drahomír Nebel.
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Ne tak docela. Víc než pětatřicet let prodlevy hodlají další nadšenci  
z Polanky a okolí uzavřít znovuzrozením hokejového klubu, který by 
rád navázal na úspěšnou tradici let přece jen ne tak dávno minulých. 
Rádi bychom však přece jen připomněli některá jména, jež se postarala, 
že historie hokeje v naší obci nebyla mdlá. Všechny pochopitelně vy-
jmenovat nejde a na koho autoři zapomněli, ať promine. 
Zřejmě nejstaršími žijícími hráči jsou Zdeněk Kudela a Vladislav Ho-
mola, k dalším matadorům počátků hokeje u nás patřili Teofil Kunc, 
Mojmír Gelnar, Arnošt Řehulka, Ladislav Král, František Vnek, Josef 
Bajgar, Vratislav Martínek, Adolf Klapuch, Zdeněk Magera,  legendár-
ní Adolf Žídek, později Jindřich Chmelář, Stanislav Prauzek, Jaroslav 
Šolc, Bedřich, Jan a Věroslav Bartošové, Miroslav Dluhoš, Bergrové 
Zdeněk, Jan a Jiří, Václav a Jiří Neuwirthové,  Antonín Vozník, Miloš 
Kubica, Arnošt Vypior, Jiří Němec, Drahomír Nebel, František Vlček, 
Václav Andla, dále Václav Krakovský, Pavel Tomášek, Alois Foltýn, 
Rostislav Neuvirt, Josef Blažek, Jan Vůjtek, Jan a Alois Vavrošové, 
Ladislav Gelnar, Bořík Řehulka, Bedřich Vozník, Jaroslav a Radoslav 
Wojnarové, Josef Kunc, Antonín Chmelář, Josef Konečný, Stanislav 
Homola, později Jiří Hurník, Mojmír a Karel Matějové, Jiří Belian-
čin, Jaromír Burian, Radoslav Veverka, Vladislav Bujnoch, Jaromír 
Bartoš,Antonín Návrat, Zdeněk Planka, Josef Vitoš, Jaroslav Gelnar. 
Hráčsky i funkcionářsky, či trenérsky se prezentovali Milan Sojka, Petr 
Uhlíř, Zdeněk Planka st., Albín Pyrdek a v roli úspěšného kouče zejmé-
na Jaroslav Mazur.
Rozhodně je však třeba v této souvislosti připomenout několik jmen, 
která se zapsala do povědomí fandů a s Polankou jsou spojena svým ho-
kejovým původem. Vždyť na polanských rybnících vyrůstali a později 

se ve světě prosadili hráči Lumír Prauzek, jenž se na sklonku kariéry 
do Polanky vrátil, Zbyněk Efler, brankář Miroslav Vozník, reprezentant 
do 20 let Libor Kudela, reprezentant a účastník MS 1981 Milan Figala. 
K nim je nutno přiřadit Zbyňka Neuvirta, který reprezentoval v „B“ 
týmu ČSSR a později se stal úspěšným trenérem v naší i zahraničních 
nejvyšších soutěžích. 
Hvězdnou sestavu podtrhuje Vladimír Vůjtek, jenž do velkého hokeje 
odešel z polanského dorostu. Po skončení hráčské kariéry přesedlal do 
trenérského křesla a v něm získal medaile v československé i české lize, 
bronzovou s reprezentací do 20 let, dvě zlata a jeden bronz si přivezl z 
KHL, aby nyní opět vedl „svou“ předloni na MS stříbrnou  slovenskou 
reprezentaci při ZOH v Soči. Třeba proti té naší! Jejím koučem zase 
není nikdo jiný než Alois Hadamczik, který svou hráčskou kariéru mezi 
dospělými nastartoval právě ve vzpomínaném památném dvojzápase 
proti Polance v dresu Kravař.

Mgr. František Huml s přispěním Antonína Návrata

P.S. V současné době se v Polance zformoval hokejový tým, který by 
rád navázal na úspěchy a historii místního hokeje. Začalo to opět zápasy 
na polaneckých rybnících, kde hokejovou výbavu většinou doplňovala 
termoska s něčím ostřejším. Zjištění, že zahrát si na „opravdových“ 
ledových plochách v ostravských hokejových halách je přeci jenom 
jiný zážitek, vedlo po sezoně přátelských utkání proti podobným ost-
ravským týmům k rozhodnutí přihlásit se do Nezávislé hokejové ligy. 
Pod názvem HC Polanka se nyní snaží v této soutěži uspět a důstojně 
reprezentovat naší obec. 

 

Po prohrané baráži s mužstvem 
Kravař v roce 1973: 
zleva nahoře:
kouč Jaroslav Mazur, Antonín 
Chmelář, Alois Foltýn, Josef 
Konečný, Antonín Návrat, Jaromír 
Burian, Bedřich Vozník, Josef Kunc, 
Arnošt Vypior, Jaroslav Wojnar, 
Stanislav Homola, Antonín Vozník, 
„kustod“ Josef Vitoš.
dole zleva: 
Zdeněk Planka, Václav Krakovský, 
Radoslav Wojnar, Jiří Beliančin, 
Pavel Tomášek.
Zbytek týmu se „raději“ schoval  
v šatně.
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SKAUTI INFORMUJÍ
První půlka skautského roku je za námi a s ní také mnoho zážitků z pro-
běhlých akcí. Hned na konci září vyrazila starší skautská družina Lam 
do Brna. Probojovala se totiž přes okresní a krajské kolo Svojsíkova 
závodu až do celostátního finále. Závod prověřil například schopnost 
přežití v přírodě, komunikaci nebo zdravovědu. Ale hlavním cílem bylo 
otestovat a podpořit týmového ducha družiny. Lamy se v konkurenci z 
ostatních krajů umístily na 9. místě. 
V říjnu jsme se pak společně s oddíly ze Studénky a Karviné vydali 
do Poodří. Tam jsme na hrázi rybníka Velký Váček vysadili několik 
desítek stromků.
Vyjeli jsme do Vsetínských vrchů, kde jsme si užili mnoho her a také 
zkusili natrénovat některé horolezecké schopnosti. Taky jsme  soutěžili 
v turnaji deskových her, otevřeném i veřejnosti. A před Vánoci jsme 
roznesli do polanských domácností novodobý symbol Vánoc – betlém-
ské světlo.
V únoru se chystáme do Beskyd nejen na lyže nebo boby. A konečně o 
prázdninách nás čeká tábor, letos nedaleko Fulneka.

Za polanské skauty Jan Masopust-Maso

Vzpomínka na předvánoční čas
ČZS v Polance n/O uspořádal ve dnech 7- 8.12.2013 v prostorách ZUŠ 
vánoční výstavu spojenou s řemeslným jarmarkem.
Vánoční vazby, vyzdobené stromky, nádherně nazdobené perníky, cuk-
roví a různé vánoční dekorace, to vše bylo připraveno pro návštěvníky 
výstavy. Řemeslný jarmark opět nabídl k zakoupení výrobky našich 
šikovných žen a mužů jako vánočních dárků pro své blízké, prodej 
medu, perníčků a také možnost posedět s přáteli v kavárničce u kávy 
a koláčů.
Děkujeme všem, kteří se podíleli na přípravě a hladkém průběhu naší 
výstavy, dětem z MŠ a ZŠ H. Salichové za zapůjčení výrobků a vedení 
ZUŠ za poskytnutí prostor na tuto akci. Velký dík patří ale především 
všem spoluobčanům, kteří svou návštěvou přispěli našim dětem část-
kou 2.000,-Kč z dobrovolného vstupného.
Věříme, že se i nadále budeme setkávat při podobných příležitostech.
     

Děkují  zahrádkáři.
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Osadní výbor Janová a Přemyšov – informuje…

Když jsme připravovali odpoledne s hlavolamy, měli jsme obavu, že 
stolní hry, skládačky a hlavolamy už dnešní mladé generaci mnoho 
neříkají. Naštěstí jsme se mýlili. Dětí nepřišlo nejvíc, ale vzhledem k 
omezeným prostorám Společenského domu jich bylo tak akorát. Spolu 
se svými rodiči zaplnily sálek a dychtivě přebíhaly mezi stoly s připra-
venými hrami. Vítězové turnajů ve skládání puzzle a nejrůznějších sou-
těží si chodili pro drobné odměny a rodiče se často sami nechali zlákat 
k pokoření Rubikovy kostky či ježka v kleci. Nikdo nelitoval užitečně 
stráveného času a poslední vytrvalci se rozcházeli v podvečer s nadějí, 
že Záhada hlavolamu neproběhla 12. října poprvé a zároveň naposled.

Děti měly pré … a my jsme byli při tom

Vousatý světec za svého života jistě netušil, že jeho osoba a životní pří-
běh nebudou zapomenuty. Stal se symbolem dobroty, štědrosti a lásky 
k těm nejmenším. Je trochu škoda, že čas proměnil mikulášskou nadíl-
ku ve vítaný obyčej v době, kdy je léto pryč a zimní radovánky stále  
v nedohlednu.
V předvečer svatého Mikuláše se začaly do vánočně vyzdobeného 
Společenského domu trousit rodinky dětí z Janové a Přemyšova. Jako 
každoročně zde čekala na děti zábava, kterou pro ně připravili členo-
vé Osadního výboru. Dílničky se zaměřením na výrobu vánočních oz-
dob a symbolů a dotváření čertovských škrabošek byly hlavní náplní 
radostného očekávání příchodu Mikuláše a jeho doprovodu. Program 
doplnila projekce pohádek, ale to hlavní nastalo, když se ve vstupních 
dveřích objevil důstojný světec s andělem a … dvě nová čertiska, ze 
kterých šel opravdu strach. Rčení, že s čerty nejsou žerty, platilo tento-
krát i na velké uličníky. Zatímco jednomu z pekelníků stačilo probírat 
řetěz jako růženec, jeho druh s obličejem z hororu nemusel už dělat vů-
bec nic. Stačilo držet se v pozadí v pohotovosti. Respekt byl nastolen.  

Mikuláš naděloval a možná také trochu vychovával
Dítka naslibovala rodičům i Mikulášovi modré z nebe a dobrotivý an-
děl nestačil uklidňovat a konejšit. Tolik slziček při nadílce na Janové 
snad ještě nikdy neteklo.
Obdarování skončilo, ale nikomu se domů nechtělo. Ještě rychle spotře-
bovat zbývající výtvarný materiál, poskotačit s kamarády ze sousedství 
a čas se naplnil. Mikulášovy dárky, vlastní výrobky, určitě nezapome-
nutelné zážitky a učiněné sliby. Jistě bude dlouho na co vzpomínat. Pro 
ty děti, které se nemohly pro nemoc nadílky zúčastnit, zajistili členo-
vé Osadního výboru doručení Mikulášových dárků do jejich domovů. 
Všichni věříme, že na únorové maškarní zábavě už bude moci být účast 
stoprocentní.

Mimořádně slunečný a teplý 8. listopad přilákal k podvečernímu Prů-
vodu broučků nečekaný počet účastníků. Zaplněné předsálí a parkoviš-
tě před Společenským domem napovídal, že organizátoři to nebudou 
mít právě lehké. Dlouhý průvod komíhajících se světýlek, postupně 
se nořící do tmy mezi domy, přinesl dobrovolným úlevu z bezpečné-
ho překonání frekventované Ostravské ulice. Pak už vše pohltila tma  
a kouzlo nezvyklého prožitku. Průvod rodičů, kteří si na Janové vybu-
dovali nové domovy a jejich dětí. Malí občánci, jež budou jednou vodit 
setmělými uličkami své potomky s hrdostí na místo, kde sami zapustili 
kořeny.
Průvod netrval dlouho. Z důvodu rekonstrukce komunikací bylo nut-
no plánovanou trasu průvodu zkrátit a děti bezpečně dovést zpět do 
Společenského domu, kde na děti čekala malá svačinka. Pak se sálek 
proměnil ve velkou hernu. Hrací koberec stěží stačil uspokojit všechny 
zájemce. Nikomu to však nevadilo a nikomu se nechtělo domů. Tele-
vizní Večerníček měl 8. listopadu o pár desítek malých diváků méně.

Průvod Broučků

Osadní výbor Janové a Přemyšova Vás zve:                      

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ  PLES 
který se uskuteční  ve Společenském domě na Janové

 dne 21. 2. 2012 v 17 hodin

vstupné 20 Kč  na dítě       
  zábava a drobné občerstvení zajištěno, těšíme se na vaší účast
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Polanští muzikanti ani po Vánocích neodpočívají
Muzikanti mívají vždy ke konci roku pořádně napilno a nejinak tomu 
bývá i v polanské dechovce, o čemž se můžete sami přesvědčit v ná-
sledujících řádcích. Hudební shon odstartovaly začátkem prosince 
akce rozsvěcování vánočních stromů, které kapela stihla rozsvítit hned 
čtyřikrát. Nejprve tomu bylo ve Vřesině, dále na vánočních trzích ve 
Svinově a Vítkovicích, a to nejlepší nakonec - samozřejmě u nás doma 
v Polance před radnicí. To už se ale stačili muzikanti natolik rozehrát, 
aby ihned pospíchali zkoušet na svůj vánoční koncert, který proběhnul 
14. prosince. Zkoušky byly opravdu náročné, několikrát se hrálo přes 
čas až do pozdních večerních hodin, aby se vše dokonale nacvičilo. 
Kapela si však nepřipravovala jen tradiční vánoční koledy, ale troufla 
si zfouknout i náročnější, instrumentální skladby, například Hallelujah 
od Leonarda Cohena. Za náročné pondělní zkoušky a přísnou generál-
ku byl muzikantům odměnou do posledních míst posluchači zaplněný 
koncertní sál místního kina. Živo bylo tentokrát i za dirigentským pul-
tem, kde se vystřídali rovnou tři dirigenti. Vedle dirigujícího kapelní-
ka, pana Adamce, se nově připojila flétnistka paní Božena Turoňová,  

kapelnice Polanských písničkářů a vedla kapelu v písni Abendstim-
mung. Od taktovky se naopak loučil, dnes již emeritní dirigent, pan Ja-
roslav Král, a to se svou krásnou skladbou Ave Maria, která ještě o svát-
cích zazněla v komorním podání i v polanském chrámu sv. Anny. Ihned 
po Vánocích, a to ještě před Silvestrem, se kapela sešla, aby trénovala 
v hudebním seskupení s dnes již legendární dechovou kapelou Vítko-
vák na společný novoroční koncert, jež proběhl 11. ledna v kulturním 
zařízení Altán v Třebovicích. Tolik zástupců jednotlivých hudebních 
sekcí společně se už dlouho nesešlo, a tak nebylo jednoduché vměstnat 
dva hudební soubory dohromady do známého „třebovického Altánu“. 
Obavy z přesilovky muzikantů se však rychle vytratily, jakmile se sál 
začal naplňovat místními posluchači a příznivci obou kapel. Úspěch to-
hoto koncertu jistě dokazuje plánování dalšího vystoupení s muzikanty  
z Vítkováku na jarním koncertě v Polance, na který se již teď polanská 
dechovka pilně připravuje a vy jste na něj 3. května v 18 hodin do míst-
ního kina srdečně zváni.

Radomír Zacios, křídlovák 

Vzpomínka na předvánoční čas
Vážení spoluobčané,
vstupujeme do roku 2014, ve kterém si jako každoročně přejeme mno-
ho zdraví, štěstí, spokojenosti a my, členové ZO Českého svazu chova-
telů v Polance, ještě navíc hodně chovatelských úspěchů.
K tomu bychom v letošním roce rádi připojili i přání přivést mezi nás 
další příznivce chovatelství v Polance všech věkových kategorií, ale 
především z řad naší mládeže.
Polanka je sice městský obvod, ale pořád ještě vesnického charakteru. 
Rádi přivítáme v našem kruhu nové zájemce o chovatelství. Mohou zde 
získat informace o chovech, radu jak ošetřovat zvířata proti nemocem, 
aby se nestávalo, jak dnes často slyšíme, „ nic nechovám, protože mi 
to hyne a už mě to nebaví.“ Naším členům přispíváme na vakcinaci 
zvířat proti nemocem a mladým chovatelům také na pořízení chovného 
materiálu.
Jednou z našich prvořadých aktivit je organizace výstav u nás v Polan-
ce, a také účast našich členů na výstavách v blízkém okolí i na výsta-

vách celostátního významu. Dvakrát ročně pořádáme „Stolní hodno-
cení králíků“ a to 12.dubna.2014 a 11.října.2014 v prostorách našeho 
chovatelského areálu naproti restaurace „U DLUHOŠŮ“ a naší největší 
akcí s dlouholetou tradicí je „Krmášová výstava“ u příležitosti Svatoa-
nenské pouti, která se bude konat 26.a 27. července 2014.
Při těchto výstavách je možnost výměny chovatelských zkušeností  
a získání chovného materiálu z chovu našich i okolních chovatelů.
Obracíme se na vás, rodiče a prarodiče, podpořte své ratolesti a pošlete 
je k nám, rádi je v našem kolektivu přivítáme a radou přispějeme. Schá-
zíme se každé první úterý v měsíci v klubovně v chovatelském areálu.
Také každý rok společně s Polanskými zahrádkáři pořádáme večírek, 
který se letos uskuteční 14.února 2014 v sále „U DLUHOŠŮ“a na který 
Vás srdečně zveme.

Za ZO ČSCH Polanka nad Odrou
Miloslav Neuvirt  
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Základní  škola informuje
Měsíc listopad a prosinec byl bohatý na celou řadu aktivit, do kterých 
se zapojili žáci i zaměstnanci školy. V pondělí 25. listopadu jsme ve 
dvoraně školy postavili vánoční strom, který dosahoval rekordní výšky 
6,97m. Následujícího dne se pak uskutečnily ve spolupráci s klubem 
rodičů předvánoční dílny. Děti s rodiči a dalšími rodinnými příslušníky 
si vyráběli adventní věnce, různé vánoční ozdoby a drobnou bižuterii. 
Mimoto si žáci připravili zajímavé kulturní představení, kde předvedli 
ukázky lidových adventních a vánočních tradic.
V prosinci pak proběhly dva šachové turnaje o přeborníka školy v ka-
tegorii I. a II.st. ZŠ.
Celkem se zúčastnilo obou turnajů 64 žáků.
Společně s klubem rodičů se uskutečnila pro děti sedmého prosince i 
mikulášská nadílka. Hojná účast potvrdila úspěšnost této akce.
Společně se Základní školou Svinov se naší žáci zúčastnili exkurze do 
Vídně. Cílem bylo poznat historické památky hlavního města Rakous-
ko-uherského mocnářství, dneska sousedního Rakouska a také poznat 
krásy předvánoční Vídně. 
Škola byla také zapojena do projektu „Ostrava fandí florbalu“. Součástí 
této akce bylo i vytvoření maskota. Nezískali jsme sice jednu z prvních 
cen, ale i ocenění za účast nás potěšilo. Průběžně probíhaly turnaje v 
miniházené.
Vedení školy nezapomíná na bývalé zaměstnance a již tradičně jsme se 
sešli na společné večeři, kde byly předány dárky k pracovním a život-
ním jubileím za rok 2013.
Velmi důležitou událostí pro školu bylo zahájení rekonstrukce soci-
álních zařízení u školní tělocvičny, které byly v původním stavu od 
postavení „nové školy“. Každá kontrola KHS Ostrava měla oprávně-
né připomínky k nevyhovujícímu stavu. Podle harmonogramu prací 

bude tato investice ukončena k 15. lednu 
2014. Pro sportovní oddíly to bylo sice 
nepříjemné přerušení sportovní činnosti, 
ale na druhé straně budou mít naši žáci 
i sportovní oddíly kvalitní a důstojné sociální zázemí a škola zároveň 
splní hygienické normy. Za to patří poděkování především panu staros-
tovi Pavlu Bochniovi a ostatním členům obecní rady a zastupitelstva. 
Vůbec pro letošní školní rok se zlepšily podmínky pro vzdělávání žáků. 
Za prvé zateplení, výměna oken a oprava fasády radikálním způsobem 
omezily náklady na topení. Někdo by mohl namítnout, že jsou mimo-
řádně příznivé klimatické podmínky, což je pravda. Ale při srovnatel-
ných teplotních podmínkách se nám projevuje snížení spotřeby energie 
až o 37%. Nový „kabát“ dal také škole jiný vzhled. Druhým aspektem, 
který musím jako ředitel školy ocenit, je bezpečnost dětí při docházce 
do školy. Vybudování  chodníku, snížení rychlosti a úprava přednosti  
v jízdě na ulici H.Salichové zásadním způsobem zvýšily bezpečnost 
dětí, ale i ostatních chodců. 
Vedení školy spolu s ostatními pedagogy připravilo také žádosti  
o dotace na sportovní, kulturně – společenské akce, ale i na další tech-
nické vybavení školy v rámci projektů vzdělávání pro konkurence 
schopnost.
Do nového roku bych chtěl popřát za sebe i všechny zaměstnance  
ZŠ H. Salichové všem žákům, jejich rodičům i ostatním občanům  
Polanky především dobré zdraví, pohodu a optimismus i trochu štěs-
tíčka. Věřím také, že zachováte přízeň naší i Vaší škole a podpoříte její 
činnost aspoň účastí na školou připravených akcích.

   RNDr. Josef  Teper, ředitel školy
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Rekonstrukce sociálních zařízení a šaten tělocvičny základní školy
V minulých dnech se podařilo úspěšně dokončit kompletní rekonstrukci 
sociálních zařízení a šaten tělocvičny Základní školy Heleny Salichové. 
Původní zařízení vzhledem ke svému stavu již před lety prakticky do-
sloužilo a v provozu zůstaly pouze toalety. Ty byly společné pro chlap-
ce a dívky, což se nelíbí vyhláškám a normám, ale popravdě řečeno, 
jejich stav si radikální zásah vyžadoval. Na podzim byla zpracována 
projektová dokumentace. Vedení obce se před koncem roku podařilo 
zajistit prostředky z rozpočtu Statutárního města Ostravy, a mohlo se 
začít. V rámci rekonstrukce byly vybudovány oddělené sociální zaří-
zení se sprchou a prostornou šatnou, kompletní výměna rozvodů vody  
a odpadů, ústředního topení s novými tělesy, nová elektroinstalace, ob-
měna sanitárního zařízení. V rámci opravy byly vyměněny také dvoje 
dvoukřídlé dveře, nově vybavené panikovým kováním, které zvýši bez-
pečnost dětí v budově. K celé rekonstrukci bylo přistupováno s tím, že i 
prostředí může vychovávat a myslíme si, že se to povedlo. Vzhledem k 
aktivitě školy nebude toto zařízení sloužit pouze žákům školy, ale také 
spolkům a skupinám, které si v odpoledních hodinách a o víkendech 
tělocvičnu pronajímají.

R. Mihula

KOSMETIKA ALENA  Program kina na únor 2014
Úterý 04.02.

Donšajni   
Oscarový režisér Jiří Menzel se po sedmi letech 
vrací na plátna kin s prostopášnou komedií  
o vášni k životu, hudbě a k ženám. Komedie Don-
šajni odhalí divákům svět opery zbavený pozlát-
ka a přinese příběh o lásce a zklamání, o hudbě  
a milování a o celoživotní slabosti pro operní pěv-
kyně. To vše s nadsázkou a humorem typickým 
pro Menzelovy filmy. 
mládeži přístupno do 12. let
Začátek v 17 a 19 hodin                            
(délka 102 min., vstupné 80,- Kč)

PRO SENIORY UVEDEME FILM V 17 HODIN ZA 
SNÍŽENÉ VSTUPNÉ

Úterý 10.12.  

Justin: Jak se stát rytířem 
Justin je středověký chlapec z dobré rodiny  
a v království, kde žije, panuje zákon a pořádek. 
Osvícená královna zde zavedla spolu se svým 
kancléřem, Justinovým otcem, nekonečné množ-
ství předpisů a hlavním náboženstvím je byrokra-
cie. Na věci, které se dříve řešily mečem a sou-
bojem, je tu po ruce vyhláška či nařízení a rytíři 
byli z království vykázáni. Otec naplánoval Justi-
novi výnosnou kariéru právníka, ale Justin má 
úplně jiný sen: stát se rytířem. Vždyť jeho děda 
byl jedním z nejslavnějších a nejudatnějších. 
Rozhodne se odejít z domova. Potkává odvážnou  
a prostořekou dívku Taliu, zmateného kouzel-
níka a především starého šermíře a dvojici mni-
chů, kteří začnou Justina ve starobylém klášteře 
opravdu cvičit na opravdického rytíře.
mládeži přístupno
Začátek v 18 hodin                            
(délka 90 min., vstupné 70,- Kč)

Neděle 16.02.

Nedělníček - pro nejmenší diváky 
mládeži přístupno 
Začátek v 10 hod.    
(délka 64 min., vstupné 40,- Kč) 

Úterý 18.02.

Kameňák 4
Po deseti letech se nám opět představují oblíbe-
ní hrdinové městečka Kameňákov v plné parádě. 
Pepanovi (V.Vydra) odjela žena Vilma do Austrálie 
za jejich dcerou a Pepan se synem Pepíkem tak 
žijí v ryze mužské domácnosti, kde není navařeno 
a vyžehleno a kde vybuchují vajíčka v mikrovlnné 
troubě. Kolem Pepana usilovně krouží učitelka 
Vlasta (D. Morávková), která vycítila příležitost 
zaplnit místo po Vilmě. Pepan je však zcela za-
neprázdněn novou budoucností – stal se sta-
rostou Kameňákova. Po svém předchůdci zdědil 
přizpůsobivého tajemníka Bohouše (B. Klepl). 
Jejich první společnou misí na radnici je založe-
ní městské policie, protože, jak známo, příjmy  
z udělených pokut jdou rovnou do městské kasy. 
Náčelníkem se stane místní Rambo, Franta Clou-
mal (M.Dejdar), čímž konečně stoupne v očích 
jeho ženy (A.Bendová). Šetřílek Bohouš musí ješ-
tě stihnout levně zařídit jeden pohřeb...
mládeži přístupno od 15. let
Začátek v 17 a 19 hodin                            
(délka 80 min., vstupné 80,- Kč) 
PRO SENIORY UVEDEME FILM V 17 HODIN ZA 
SNÍŽENÉ VSTUPNÉ

Úterý 25.02

Já padouch 2
Může být napravený padouch vůbec ještě zábav-
ný? Když vypráví pohádky na dobrou noc? Když 

se bojí o nevinnost své nejstarší dcery? Když už 
nechce vůbec nic ukrást? Gru naštěstí neskončí 
jako obyčejný civil, protože v jeho nitru se stále 
ukrývají schopnosti, které by leckdo rád využil. 
Jako například šéf mocné Antipadoušské ligy,  
Silas Velezadek (To příjmení nekomentujte, nemá 
to rád). Silas sice padouchy všeho druhu hlubo-
ce opovrhuje, ale kdo se může do myšlení zlosy-
na vcítit líp než zlosyn bývalý? A tak vyšle svou 
nejlepší agentku Lucy Wilde, aby Grua přiměla 
ke spolupráci. Té se to s pomocí paralyzéru pře-
vlečeného za rtěnku podaří a Gru začne na stará 
kolena páchat dobro. 
mládeži přístupno
Začátek v 18 hodin                              
(délka 98 min., vstupné 70,- Kč )
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Nabízím Vám:

• Pravidelnou kontrolu spalinových cest •

• Čištění komínů a kouřovodů •

• Vložkování komínů •

• Opravy komínů 

a veškeré další kominické práce •

KOMINICTVÍ  
RADOVAN

Radovan Polakovič  
Tel: 605 379 799

E-mail:

kominictviradovan@seznam.cz

NA OŠETŘENÍ A MASÁŽE PLETI

THAJSKOU MASÁŽ HLAVY 

KRKU A TRAPÉZ

PRODLUŽOVÁNÍ ŘAS 

LIPOSUKCI ULTRAZVUKEM

  KOSMETIKA  
                   ALENA

ul. K Lípě 1230

Polanka nad Odrou ,Janová

tel.724 276 534 

www.kosmetika-alena.cz

• Koupím rodinný dům či pozemek k výstavbě 
v Polance nad Odrou, pouze solidní jednání.  
Sonková tel: 777 481 111

• Prodám byt 1+1 v osobním vlastnictví 
na ul. H. Salichové v Polance nad Odrou, 
byt je volný ihned, info: 724 100 152

VÁS SRDEČNĚ ZVE



UZÁVĚRKA DALŠÍHO ČÍSLA ZPRAVODAJE BUDE 10.3. 2014
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KONTAKT
Ing. Pavel Náplava COLOR Studio • info@colorstudio.cz
B. Smetany 1446/10a  •  725 25 Polanka nad Odrou
Telefon:  552 309 429 • 552 308 258 
Mobil: 603 324 434 – návštěvu TELEFONICKY DOMLUVTE 
www.colorstudio.cz

DESIGN navrhneme, 
vytiskneme a dodáme
 letáky
 plakáty 
 kalendáře 
 katalogy
 časopisy 
 dvoulisty
 hlavičkové papíry
 knihy
 pohlednice
 formuláře
 pozvánky
 skládačky
 složky s klopami
 propisky
 igelitové tašky

WEB stavíme 
na MODERNÍM REDAKČNÍM SYSTÉMU

  pro soukromé osoby, podnikatele, 
fi rmy, zájmové kluby, pro stravovací 
zařízení i s virtuální prohlídkou

 redesign webu

Nové stránky ZDARMA
  plně adaptabilní, dokonale 
se přizpůsobí pro tablety, mobily 
a stolní počítače 

  platíte jen webhosting (jako všude)
 v ceně je navíc i proškolení
  také aktualizace, díky kterým zůstane 
váš web technologicky na špici

  podrobnosti o nabídce najdete 
na našem webu

 měsíc ZDARMA na vyzkoušení

WEB stavíme 
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a jeho kouzelná kytara

Zveme Vás na koncert 
 20.2. 2014 v 19 hodin  
Sanatoria Klimkovice. 

Předprodej vstupenek:   
www.ostravainfo.cz   
www.ticketstream.cz  

www.stillerova.cz


